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VALGAMAA JAHIMEESTE ÜHISTU VOLINIKE KOOSOLEK NAKATUL 

11.04.2024 PROTOKOLL  

 

Algus:18.06 

Lõpp:20.02 

Toimumise koht: Nakatu, Karula, Valga vald, Valgamaa 

Kohal 23 volinikku: Vaiko Helemets, Andres Rõõmus, Indrek Valner, Kalle Kiusalaas, Üllar 

Mölder, Oleg Koslov, Argo Park, Aivar Paidre, Andres Saaron, Ingmar Viilup, Ants Kasuk, 

Tamur Tamm, Taavi Tamm, Neeme Nurmoja, Rainer Saar, Andres Urm, Urmas Tekkel, Veiko 

Tomp, Vahur Rästa, Sander Tamm, Arvi Normet, Kuido Torp, Juri Bõstrov 

 

Koosolek  otsustusvõimeline. 

 

Juhatuse liige: Rein Rosenberg 

Tegevsekretär: Tiina Tõnissoo 

 

Koosolekut juhib: Juhatuse liige Rein Rosenberg 

Hääletamine: Poolt:23 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud.  

 

Koosolekut protokollib: Tiina Tõnissoo 

Hääletamine: Poolt:23 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

Päevakord: 

1. Keskkonnaameti järelevalve osakond-Tanel Tiirats  

2. VJÜ revidendi kinnitamine  

3. EJS struktuuri muudatused- arutelu EJS juhatuses  

4. Muud päevakajalised küsimused 

Päevakorra kinnitamine 
Rein Rosenberg: 

Ettepanek: Kinnitada päevakord ülaltoodud kujul. 

Hääletamine: Poolt:23 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

 

 

1. Keskkonnaameti järelevalve osakond-Tanel Tiirats  
 

*Keskkonnaameti järelevalve osakonna töötajatel tuleb uus vorm-roheline 

*Söödakohad registris-vahetame infot. Valga MK osas palun pöörduda Mihkel Pastik poole 

*Koeraomanikud jahil-jahikoera tõugu tõendavast dokumendist(tõutunnistus, pass) võib olla 

ka koopia(pilt) 

*Relvaga metsas olles peab olema kehtiv pildiga dokument kaasas(ID kaart, juhiluba) 

*Väikeuluki luba-kohustus on maaomanikule väljastada väikeuluki luba temale kuuluvatele 

kinnistutele kui ta seda soovib ja tal on olemas kehtiv jahitunnistus. Relvaluba ei pea 

maaomanik omama. 

*Maaomanikule ei saa me seada mingeid piiranguid temale kuuluvate kinnistute osas. 
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*Märgala-aluseks on Maa-ameti kaart. 

 

 

 

 

2. VJÜ revidendi kinnitamine  
Rein Rosenberg:  

Seaduse järgi võib sõlmida TÜ revidendi lepingu 3ks aastaks maksimaalselt,-see saab läbi. 

Saime samalt revidendilt hinnapakkumise, 700€ aasta. Kas keegi pakub variante uueks 

revidendiks? Kui ei, teen ettepaneku valida VJÜ revidendiks edasi audiitor Raul Lepik, RL 

Consult OÜ. 

Rein Rosenberg: 

Ettepanek: Valida VJÜ revidendiks audiitor Raul Lepik, RL Consult OÜ, sõlmida leping 

kolmeks aastaks. 

 

Hääletamine: Poolt:23 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

 

3. EJS struktuuri muudatused- arutelu EJS juhatuses  

 
Rein Rosenberg:  

EJS tahab korrigeerida oma struktuuri. Praegu on olukord, kus osad piirkonnad kuuluvad läbi 

katuseorganisatsioonide EJSi, osa otse. Tajutav ebavõrdsus info liikumise,  maksustamise ja 

volinike häälte osas. EJS-i juhatus on koostanud ülevaate probleemidest ja võimalikest 

lahendustest; allorganisatsioonid peaksid kujundama esitatud materjali alusel oma seisukoha 

ning pärast kokkuvõtete tegemist juhatuse poolt arutatakse teemat EJS-i volikogu tasandil. 

EJS on lepingupartner VTA-le, SAK rahad ja riskiloomade peade rahad käivad kogu 

maakonna omad läbi VJÜ, st. osutame teenust ka neile, kes ei ole ei meie ega ka EJS liige. 

Tasud on fikseeritud. 

 

4. Muud küsimused 
 

Rein Rosenberg:  

*JAHIS keskkonna arendused-jahikeelualade sisse kandmine ja kaardil kuvamine. 

JAHISes väljastavad väikeulukite lube kõik meie Ühistu jahiseltsid. Suuruluki lube kaks 

kolmandikku seltsidest(Helme, Lüllemäe, Pühajärve, Pühaste ja Tõlliste kasutavad paberil 

väljastatud suurulukite lubasid). Praegu on see võimalik aga kaugemas tulevikus liigub kõik 

elektroonsete lubade peale ja JAHISe kasutamine muutub kohustuseks. 

Indrek Valner:  

Pigem mitte käsuga kohustuslikuks muuta! 

Ruutloendus-VJÜ võiks eestvedaja olla ja teha KKA-le ettepanek ulukiseire vaatlusandmete 

kogumise kaasajastamiseks. Ruutloenduse läbi viimine nõuab ülemäära suurt 

ressurssi(inimressurss, auto kütsekulu) ja kui see korrutada kas või meie maakonna 22 

ruuduga ja veel omakorda kõigi maakondadega, siis on ressursikulu ja ka keskkonnakahju 
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suurem kui tulemus väärib.  

Sama on kitse ja metssea vaatluskaartide täitmine, millest arvestades vaatluse põhimõtet, 

mingit reaalset usutavat teavet ja andmeid ei ole võimalik kätte saada.  

Ants Järvmägi: 

Meil on teaduspõhine jahpidamine ja kui me vaatluseid läbi ei vii, võime taas olla 

pabulaloenduse kohustuse ees. 

Rein Rosenberg:  

*Öösihik- Öösihikut saab praktiliselt kasutama hakata alles siis, kui Keskkonnaamet annab 

oma käskkirjaga selleks loa. Öösihiku kasutamine on käskkirjaga lubatud ainult metssigade 

arvukuse reguleerimiseks sigade Aafrika katku tingimustes. Muude ulukite jahtimisel on 

öösihiku kasutamine keelatud. 

Rein Rosenberg:  

Me peame enne Jaanipäeva veel korra kokku saama, VJÜ volinikud-et kinnitada 

2023.majandusaasta aruanne. 

 

Rein Rosenberg:  

Kui rohkem teemasid praegu ei ole, siis täname kõiki osalejaid! Tänan kuulamast! 

Ettepanek lugeda päev kordaläinuks ja koosolek lõpetatuks. 


